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Karvianjoki-vesistöalueryhmän kokous 9.5.2023 
 
Kokouksen osallistujat:   
                                           Riitta Dersten, Satakuntaliitto 
                                           Ville Kangasniemi, Pyhäjärvi-instituutti  
                                           Hanna Arola, Kokemäen vesistön vesiensuojeluyhdistys ry 
                                           Kari Lindfors, Valkjärvi 
                                           Kirsti Norkio, Valkjärvi 
                                           Tapani Hänninen, Hirvijärven kunnostusyhdistys ry 
                                           Markku Yli-Kahari, Isojärvi-seura ry 
                                           Keijo Heinilä, Isojärvi-seura ry                               
                                           Jukka Hietamäki, Karvianjoen kalatalousalue 
                                           Ilpo Koppinen, SLL Satakunnan piiri 
                                           Markku Suominen, SLL Satakunnan piiri ja Karvianjoen kalatalousalue 
                                           Anna Soirinsuo, Varsinais-Suomen ELY-keskus 
                                           Mikko Koivurinta, Varsinais-Suomen ELY-keskus 

 

 

 

 

 1.  Avaussanat  

 Puheenjohtaja Mikko Koivurinta, Varsinais-Suomen ELY-keskus  
 

                2.  Karvianjoen vesistöalueen ajankohtaiset / kalatalous 
 
 Mikko Koivurinta. Esitys, Liite 1.  
 
                3.  JTF-rahoitus Karvianjoen vesistöalueella sekä muut ajankohtaiset asiat  

Karvianjoella  

  Anna Soirinsuo, Varsinais-Suomen ELY-keskus. Esitys, Liite 2. 

 4.  KVVY:n uusi hanke Karvianjoen alueella  

      Hanna Arola, KVVY ry. Esitys, Liite 3. 

 5. Suojeluyhdistysten ja hankkeiden ajankohtaiset kuulumiset  

Jukka Hietamäki ja Markku Suominen/Karvianjoen kalatalousalue 
- Toimintaa: Kalahankkeet ja nuorisokoulutus, kuhan kasvun ja poikastuotannon seurantaa 

järvissä, merialueella fladojen kartoitus kutualueiksi. Lassilanjoki olisi hyvä ELYn kartoit-
taa. Järvillä kalastuksenvalvontaa ja koskipaikkojen valvontaa. Länsi-Suomen kalatalous-
keskuksen kanssa. 

  
Tapani Hänninen: Hirvijärveen istutettu kuhaa paljon  
Markku Suominen: pitää lisätä kartoitettaviin. Vajaa 10 kohdetta suunnitteilla 2023, Ahlaistenjoen 
Keikvedenlahti on yksi kohde, jonka monet mieltävät joen ulkopuoliseksi, vaikka määritelmälli-
sesti joki, hoito- ja käyttösuunnitelma löytyy. 
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Ilpo Koppinen /SLL Satakunnan piiri:  
- Eteläjoen/Ahlaistenjoen kunnostus ja Uksjoen kunnostussuunnitelman vaihe: Suunnitelma 

valmistui 2016. ELY otti kannan, että lupa tarvitaan. Kalatalousviranomainen ei voi hakea 
lupaa, joten muodolliset hakijat lopulta Porin kaupunki ja Merikarvian kunta, ELY kustan-
taisi kunnostuksen. Lupahakemus meni AVI:in toukokuussa 2020. Kesällä 2021 lupa-
tiedustelu, jolloin AVI:n arvio, että valmistuu syksyllä 2021. Syksyllä 2022 SLL Satakun-
nan piiri lähetti kysymyksen jälleen, AVI arvioi olevan valmista 2023 vuoden vaihteessa. 
Porin Kalatalousalue tiedusteli viimeksi asiaa. Petri Rannikolta Länsi-Suomen Kalatalous-
keskukselta tieto että Mikko Poskiparta meni Tukesiin ja Satu Lyytikäinen ilmeisesti nykyi-
nen päävastuuviranomainen AVI:ssa, vaihdokset ehkä hidastaneet prosessia. 

  
Jälkikäteinen lisäys pöytäkirjaan/Anna Soirinsuo: Aluehallintovirasto myönsi 17.5.2023 Porin kau-
pungille ja Merikarvian kunnalle luvan Uksjoen kalataloudelliseen kunnostamiseen Porin kaupun-
gissa ja Merikarvian kunnassa hakemuksen (20.5.2020) ja sen täydennysten sekä lupamääräyk-
sissä esitetyn mukaisesti (ratkaisu kesti 3 päivää alle 3 vuotta). 
 
Tapani Hänninen/Hirvijärven suojeluyhdistys: 

- Hirvijärven vesikasveja poistettu kaikilta alueilta joita ilman konetöitä voi tehdä, kosteikko-
suunnitelma aiotaan teettää. Kalastuksenhoitoviranomainen on tälle antanut vihreää. Si-
joitus lietteelle tarkastelussa. 

  
Markku Suominen/SLL:  

- SLL on tehnyt täpläravun poistoa jo vuosia, koska Karvianjoen vesistö on jokiravun elin-
aluetta ja se tulisi turvata. Venetjärvellä täplärapu on lähes poistettu, Isojärvessä täplära-
pua ainakin joillain alueilla. Nummijärvellä täplärapua kasvatettu altaassa ja rapurutto 
päässyt leviämään.  

  
Keijo Heinilä/Isojärvi-seura ry:  

- ELY-keskuksen rahoitus tn. Kurikanniskan padon kalatielle, kalatie luukkuun asennettava 
tekninen porrasratkaisu. Vanhan uoman maanomistaja olisi antanut luvan ohitusreitin ra-
kentamiselle Riuttansalmen mallin mukaisesti luonnonmukaisella ratkaisulla, mutta ELY-
keskuksen suunnittelu oli jo pitkällä, kun ryhdyttiin puhumaan luonnonmukaisesta ratkai-
susta, ja lopputuloksena nyt toteutettaneen valitettavasti tekninen ratkaisu.  

- Isojärvellä lähes kaikki rapukanta on täplärapua. 
- Pomarkunjoen suun kynnys Isojärvellä on suuri ja olisi tarve ruopata. Veneellä ei matalan 

veden aikaan pääse kunnolla kulkemaan. 
 
Markku Suominen: Täplärvaun pois saaminen Vaatisi Isojärvellä 5–10 v poistotoimia.  
  

6.  Mahdolliset muut asiat  

Muita nostettavia ajankohtaisia aiheita ei noussut. 

7.  Seuraava kokous  

Seuraava kokous sovittiin pidettäväksi tiistaina 3.10 klo 13:00-16:00. Kokous pidetään alustavasti yh-
distettynä kunnostuskohdevierailuun Karvianjoen valuma-alueella. 

 

Muistion laati Anna Soirinsuo. 


